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Codinach I Sala,David 
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Escribá I Serra,Joan 
Falcó I Huguet,Josep M. 
Falcó I Huguet,Manuel 
Felip I Campistol,Adrià 
Felip Ordis,Olga 
Ferran I Vilar,Lurdes 
Figueras I Bou,Lluís 
Fort I Bramon,Josep 
Frigola I Butiñá,Maria 
González Juan,Maria Begoña 
Grabuleda I Prim,Joan 
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Manté I Massanellas,Sara 
Martín Vertedor,Manuel 
Martínez Ayllón,Santiago 
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Melchor I Ventulà,Maria Del Mar 

Micaló I Farroni,Eva 
Montenegro Acosta,Javier 
Muñoz I Frigola,Olga 
Nadal I Casaponsa,Maria-Dolors 
Newmann,Ariel 
Nogués I Teixidor,Montserrat 
Ortega I Batlle,Jordi 
Ortega I Plaza,Enric 
Oya Cornejo,Daniel 
Parada I Soler,Lídia 
Paulí Collado,Jorge 
Pi I Compañó,Gerard 
Pla I De Solà-Morales,Josep 
Planella I Oriol,Daniel 
Portugal I Hernández,Noèlia Mercedes 
Pous I Dunjó,David 
Puig I Hors,M.Assumpció 
Quintanilla I Guasch,Mireia 
Ramos I Balló,Meritxell 
Reverendo I Hospital,Narcís 
Riera I Guix,Marc 
Roca I Vilà,Iban 
Rodríguez I Montardit,Esther 
Romans De Fonsdeviela,M.Pilar 
Sánchez-Cuenca I Cama,Lluís 
Serrat I Rodeja,Raquel 
Solà I Colomer,Maria Teresa 
Tarrenchs I Puig,Maria Del Carme 
Torra I Ferrer,Marc 
Torra I Pla,Josep Maria 
Torrent I Genis,Jaume 
Turon I Vich,Ricard 
Viader I Martí,Joan M. 
Vich I Pascual,Carme 
Vila I Planells,Santi 
Viñas I Boluda,Arcadi 
Xifra I Tarrés,Daniel

 
 
 
El President de la Demarcació, Frederic Cabré, dóna la benvinguda i agraeix 
l’assistència de tots els colegiats presents a la sala i com a tancament de la 
Junta General extraordinària, reitera la seva gratitut a tots els canditats als 
quals agraeix la voluntat de col.laboració amb la qual han enfocat les seves 
propostes. 
 



1. Lectura i aprovació, si s’escau,  de l’acta de la sessió anterior. 
 
La Secretària de la Demarcació, Raquel Serrat, pren la paraula i tot seguit es 
procedeix a la lectura individual de l’acta anterior per a la seva aprovació. 
 
La Secretària sotmet a votació l’acta de la sessió anterior i s’aprova per 
unanimitat. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la memòria de gestió de l’any anterior. 
 
El President presenta la memòria de gestió a través del document resum que 
serveix per a passar comptes del que s’ha fet durant l’any 2008. 
 
Per començar, defineix el marc d’una nova demarcació que abans tenia uns 
ingressos que enguany han minvat. El pressupost del 2008 va ser inferior al 
2007 i el personal ha passat de 48 persones a 33. Els drets d’intervenció 
també han variat molt a la baixa, baixant un 52% entre aquests dos anys. En 
aquest sentit, s’està canviant el model econòmic del col.legi, reduïnt el pes 
dels drets d’intervenció respecte al total de tots els ingressos.  
 
Pel que fa als servei de visat, durant el 2008 s’han iniciat un 32% menys 
d’expedients. A canvi, ha millorat el visat telemàtic, arribant al 24%, liderant 
aquest aspecte a nivell de tot Catalunya. El gran repte ha estat que, tot i els 
canvis, es pugui mantenir un bon servei al col.legiat, mostrant-ho amb el 
comparatiu de dades de cadascun dels altres serveis de la demarcació. 
 
Un concepte que ha tingut pes ha estat la itinerància i optimització de les 
exposicions amb l’impacte econòmic que això té. En destaca la Guia 
d’Arquitectura, que tot i no arribar en un bon moment, ha mostrat la vitalitat 
de la institució. Igualment ha passat amb els Premis d’Arquitectura, gran 
exercici de promoció externa i amb un baixíssim cost per a la Demarcació. 
També en destaca la producció pròpia de l’exposició del Club Med, que ja 
està en la cinquena itinerància. Com a exemple paradigmàtic d’aquesta 
manera de fer les coses, en destaca els Premis Fad, a Olot, amb un molt baix 
pressupost gràcies a la gran implicació dels comissaris. 
 
Remarca que tot i que l’estructura s’ha reduït, es manté un nivell de servei bó, 
sobretot a visat. Agraeix, en particular a aquest servei aquest fet. 
 
La Secretaria sotmet a votació la memòria de gestió del 2008 i s’aprova per 
unanimitat. 
 
 



3. Aprovació, si s’escau, de la liquidació del pressupost i del compte 
d’ingressos i despeses de l’exercici 2008. 
 
El Tresorer de la Demarcació, Manel Falcó, presenta la liquidació del 
pressupost. En l’apartat de despeses per vocalies, es mostra el fet que es va 
reaccionar a mig exercici i que es van prendre les mesures oportunes per a 
corregir-ho, obtenint despeses inferiors a les previstes. En el detall de les 
despeses, tots els capítols s’han pogut reduïr, excepte en l’apartat de personal 
afectat per la laboralització. 
 
Pel que fa als ingressos, mostra com els drets d’intervenció són la part 
principal del pressupost i que ha més ha obtingut el pitjor resultat. El 
pressupost de 2008 es va fer en un clima en el qual no es preveia una crisi 
tant gran i finalment es va haver de reaccionar a mig camí. La resta 
d’ingressos tots els capítols s’han comportat correctament. El conjunt dels 
atípics ha estat superior al previst i això és bona notícia. En detall, els 
patrocinis no han pogut complir, però sí que han estat posistius els Tedis i 
sobretot l’Escola Sert. 
 
El resultat de tot plegat ha estat una desviació del -19,4% i es compara amb 
l’històric de superàvit/dèficit, que mostra el canvi de tendència actual. També 
es mostren la tendència de les despeses que sempre havien estat superiors a 
les previstes, però actualment s’ha canviat, aquest cop amb molt d’esforç, per 
tal de gastar sensiblement menys del previst. Pel que fa als excedents, explica 
com també ha canviat passant a haver de consumir part dels fons de reserva. 
 
Finalment explica el resum de pressupost, amb els resultats globals de 
despeses, amb una reducció del 12,4%. En canvi, la baixa dels ingressos han 
provocat un dèficit, incloent la despesa extraordinària per ajust de personal, 
de poc més de set-cents mil euros. 
 
El secretari sotmet a votació la liquidació del pressupost i s’aprova 44  a 
favor, 2 abstencions.  
 
 
4. Informes President i informes de Delegacions. 
 
El President, Frederic Cabré, pren la paraula i informa sobre les accions a 
emprendre a partir d’ara, anant del més petit al més gran, del que es fa a la 
Demarcació. 
 
S’estan incorporant elements que puguin ser útils al col.legiat, com el servei 
web de l’assessoria jurídica que permet compartir les respostes donades. 
També la modifació de l’assessoria fiscal, que fins ara era autofinançada amb 



els interessos propis; se n’amplia el marc de treball oferint servei a les 
societats, però alhora cal ser pagat pels qui efectivament l’utilitzen. 
 
Pel que fa l’Oficina d’Informació Urbanística, s’està fent la sistematització de 
les figures del planejament amb l’objectiu de servir de guia als professionals 
de l’urbanisme i unificant els criteris d’admissió en les tramitacions. 
 
També s’han ampliat els serveis que s’ofereixen als estudiants, un col.lectiu 
creixent que ha provocat petites interferències a la biblioteca, i que en 
conseqüència, amb l’aparició del carnet pre-col.legial, es regula el paper 
d’aquest grup de futurs arquitectes. 
 
A nivell de prioritats generals de col.legi, pren cabdal importància la Carta de 
Serveis, un anàlisi detallat de demanda i capacitats que permeti radiografiar 
les necessitats i oferir un producte el més acurat possible al col.legiat. També 
l’impuls a la rehabilitació és un dels pilars que guien els suport a l’exercici de 
la professió, obrint un servei d’assessorament dins l’Oct i apostant-hi a nivell 
formatiu. Pel que fa a nous tipus d’encàrrec, els Plans Locals d’Habitatge 
s’erigeixen com a possible camp de treball per al col.lectiu, sobretot a partir 
del conveni que es farà amb la Diputació per tal de canalitzar-ne els 
encàrrecs. Els concursos petits com el de Boadella d’Empordà, organitzat 
juntament amb Adigsa, són l’altre camp d’esforç que permeten oferir petits 
projectes a arquitectes.  
 
Finalment, en l’anàlisi de la situació d’enguany, pel que fa al visat, es segueix 
separant la realitat respecte la previsió, tot i que ha nivell de Catalunya la 
situació no es tant desfavorable. 
 
Comenta també la permanent situació de canvi, respecte a la formació i la 
professió. La darrera notícia sobre la transposició de serveis que sembla que 
significaria la desparició del visat, la modificació d’un paquet de lleis 
afectaria a la professió, amb l’objectiu d’incidir en la protecció de l’usuari, la 
defensa de la competència i l’adequació dels costos de procediment. Sembla 
però, que el recorregut és llarg i que no afectarà a les lleis fonamentals que 
donen el visat als col.legis professionals.  Pel que fa al tema de formació i el 
pla Bologna, cal separar les competències i atribucions que pot donar la LOE 
i la formació que s’obté a través d’un recorregut formatiu que a Espanya 
s’adapta de forma diferent de la resta d’Europa. Aquí, igual que els metges, 
els arquitectes tenen la professió regulada per legislació específica que la 
protegeix. Però és quan els enginyers aconsegueixen el grau de màster dins el 
marc de Bologna que s’encenen les alarmes pel que fa a la diferència amb els 
arquitectes, que haurien de cursar el màster per a tenir el mateix reconeixment 
europeu. 
 



N’Assumpció Puig explica que, per les seves circumstàncies laborarls, ha 
seguit de prop el tema i que ja ha estat força difícil arribar al consens actual, 
quedant encara pendent de concretar el paper del PFC i els crèdits que 
signifiquen. Algunes universitats ja han caminat pel seu compte assolint 
resultats diferents, que alhora han estat criticat pels col.legis. Actualment s’ha 
demanat que el PFC siguin 30 crèdits a més dels 300 de la carrera, des del 
CSCAE al ministeri, i sembla que es recollirà. 
 
 
5. Precs i preguntes 
 
En Manel Aguilera pregunta a n’Assumpció Puig si les dues etapes de 
formació, grau i màster, provocarien una situació on el segon tindria més 
competències per a fer projectes parcials, tal com està passant a la resta 
d’Europa. 
 
En Frederic Cabré respon que les competències no venen donades per això, 
sinó per la legislació específica de la nostra professió. 
 
N’Assumpció Puig, respon que els 300 crèdits de grau ja homologuen per a 
treballar a Europa, on també l’arquitecte té la professió regulada, amb 
directiva pròpia. L’especialització és per voluntat pròpia, i no donarà 
atribucions segons el contingut del màster.  
 
Na Ma. Dolors Nadal es pregunta què està passant amb els aparelladors i el 
pla Bologna, que els converteix en Enginyers de la Construcció i els fa estar 
tan orgullosos. 
 
En Frederic Cabré explica que els aparelladors tenen l’expectativa que, si els 
arquitectes passèssim a fer un grau d’arquitectura de 240 crèdits i un master, 
ells podrien passar, també, amb només 60 crèdits, a ser arquitectes. 
 
N’Assumpció Puig, recorda que tant els arquitectes com els enginyers de la 
construcció faran només el que digui la LOE, que és qui dicta les 
competències. 
 
L’Arcadi Viñas explica que els cas dels enginyers de la cosntrucció acabarà 
essent el mateix que els enginers i els enginyers tècnics de telecomunicacions.  
 
En Javier Montenegro comenta el perill de pensar que nosaltres ja som a 
dalt, a nivell competencial, i que són ells els que han de pujar, fet que ens pot 
restar mercat, pel fet d’estar a l’espera. Creu que el Coac hauria de 
participar en l’el.laboració de les lleis. 
 



En Frederic Cabré reitera que les competències venen donades per la LOE i 
que, efectivament, el Coac ja participa en la fase de consultes en 
l’el.laboració de les lleis que afecten a la professió. 
 
En Manel Aguilera es pregunta per quines seran les implicacions de la 
directiva de serveis, les quals ja podem intuïr amb preocupació. 
 
En Frederic Cabré respon que encara és aviat, perquè tot just es té el projecte 
de llei que vol modificar un conjunt de lleis. Evidentment hi ha temes clars, 
com són la desaparició dels barems orientatius d’honoraris, al qual el Coac ja 
s’hi està preparant. 
 
L’Arcadi Viñas explica que el redactat actual de l’avantprojecte de llei no 
sembla que ens afecti de forma especial perquè treu el visat, excepte quan 
alguna llei ho exigeixi. Actualment ja es visen els treballs obligatoris per 
altres lleis i per tant aquesta novetat tindria gaires efectes. 
 
En Dani Oya explica l’any vinent ja hi haurà Enginyers de l’Edificació i es 
pregunta si la tramiaciót d’una suposada nova LOE els podria donar noves 
competències. 
 
En Josep Ma Birulés exposa la idea que el procés de canvis col.legials, 
tenint present la refèrència europea, ens conduirà a semblar-nos a la resta 
del continent, eliminant totes les traves que podrien entorpir la lliure 
competència. El visat no és més que una auditoria que inicialment la fan els 
col.legis i que a mig termini s’acabarà liberalitzant amb empreses privades. 
Vist això cal defensar el rol professional dels arquitectes, indefensos davant 
les pressions del capital, i tenir present aquest nova perspectiva del visat, 
adaptant-nos a aquesta capacitat auditora sobre qualsevol tipus de projecte. 
 
En Frederic Cabré recorda que no hi ha inminència en l’efecte de les mesures 
i en Manel Falcó subratlla el llarg procés de redacció i aplicació de les lleis, 
essent de llarg recorregut i tenint en compte que cal seguir-lo fins a la darrera 
versió que és normalment bén diferent que la inicial. Cal, doncs, defugir dels 
alarmismes que s’ha viscut a les darreres setmanes. 
 
 
I sense cap més prec ni pregunta s’aixeca la sessió a les 22.19 h 
 
 
 
 
EL SECRETARI    Vist i Plau  EL PRESIDENT 
 


